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Redovita godišnja skupština Međunarodnog elektroteh-
ničkog povjerenstva (IEC-a) održana je prema unapri-

jed utvrđenome programu od 1. do 5. listopada 2012. go-
dine u Oslu (Norveškoj), ali su se sastanci tehničkih 
odbora održavali od 24. rujna pa do 5. listopada 2012. Op-
ćoj su skupštini prisustvovali i predstavnici HZN-a. Struč-
njaci iz Republike Hrvatske (dva predstavnika Ex Agencije 
i jedan predstavnik iz INA-e) prisustvovali su i sastancima 
tehničkog odbora TC 31, odnosno sastancima odgovaraju-
ćih pododbora i radnih skupina toga odbora koji aktivno 
sudjeluju u radu toga odbora i drže jedan pododbor (za 
protueksplozijsku zaštitu tipa neprodorni oklop).

Domaćin ovogodišnjeg sastanaka bio je Norveški elektro-
tehnički odbor (Norsk Elektroteknisk Komite, NEK), ko-
ji je nacionalno normirno tijelo Kraljevine Norveške speci-
jalizirano za područje elektrotehnike. Norveška kao i veći 
broj europskih zemalja ima dva tijela, jedno za područje 
elektrotehnike i jedno za ostala tehnička područja. Kako 
NEK ove godine slavi 100. obljetnicu osnutka svečanosti 
otvaranja prisustvovao je i sam norveški kralj Harald V., a 
za nazočne je gradonačelnik Osla priredio prijam u gradskoj 
vijećnici. 

U sklopu godišnje skupštine održani su sastanci i sjednice 
upravnih tijela IEC-a, Upravnog odbora za normizaciju 
(Standardization Management Bord, SMB), Odbora za 
ocjenu sukladnosti (Conformity Assesment Bord, CAB), 
Statutarnog vijeća (Council Statutory Session), Vijeća (Co-
uncil Open Session), Forum predsjednika nacionalnih elek-
trotehničkih odbora (NC presidents’ Forum), Sastanak taj-
nika nacionalnih elektrotehničkih odbora (NC secretaries’ 
Forum). Osim toga održana je i radionice za zemlje koje su 
u fazi industrijalizacije (Workshop for Industrializing Co-
untries), sastanak mladih stručnjaka IEC-a itd.

Na Vijeću je prihvaćen zahtjev Nacionalnog elektrotehnič-
kog odbora Republike Moldove za prijam u pridruženo 
članstvo IEC-a.

IEC je svjetska nevladina organizacija za normizaciju čiji su 
članovi nacionalni elektrotehnički odbori. Cilj je IEC-a 
promicanje međunarodne suradnje na svim pitanjima nor-
mizacije u području elektrotehnike i elektronike. IEC danas 
ima 82 punopravna člana i 82 pridružena člana. Hrvatski 

zavod za norme (odnosno bivši Državni zavod za normi-
zaciju i mjeriteljstvo) punopravni je član IEC-a od 1993. 
godine. Hrvatski stručnjaci uključeni su u rad IEC-a od 
1952. godine kad je bivša Jugoslavija postala članicom 
IEC-a. U Opatiji je 1953. godine održan godišnji sastanak 
IEC-a čiji je domaćin bio tadašnji Savezni zavod za stan-
dardizaciju.
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Na 76. sastanku IEC-a dužnost glavnog tajnika preuzeo 
je Frans Vresswijk iz Nizozemske. F. Vresswijk elektroteh-
nički je inženjer, a radio je gotovo 30 godina na istraživa-
nju, razvoju i upravi tvrtke Philips. U toj je tvrtki bio vo-
ditelj sektora intelektualnog vlasništva, normizacije i 
zaštite zdravlja. Bio je također predsjednik nizozemskoga 
nacionalnog odbora i Upravnog odbora za normizaciju 
IEC-a. Radi lakšeg prijenosa funkcije F. Vresswijk postao 
je pomoćnik glavnog tajnika od 1. ožujka 2012. godine. 
Funkciju glavnog tajnika preuzeo je od Ronniea Amita 
koji je tu funkciju obavljao od 1999. godine do 30. rujna 
2012. godine. R. Amit ostat će posebni savjetnik predsjed-
nika IEC-a do kraja siječnja 2013. godine (s punim rad-
nim vremenom), odnosno do veljače 2014. s nepunim 
radnim vremenom.

Svojim radom u industriji i normizaciji F. Vresswijk osob-
no se uvjerio da djelatno sudjelovanje u međunarodnoj 
normizaciji pruža veoma konkretnu korist industriji: 
»Tvrtke koje sjede za stolom na kojem se pišu pravila o 
globalnoj trgovini izbjegavaju da ta pravila za njih piše 
konkurencija. Što je još važnije, tvrtke koje razumiju stra-
tešku korist od sudjelovanja u normizacijskim djelatnosti-
ma postižu važne koristi kad je riječ o pristupu tržištu, 
smanjenju otpada i optimalnoj uporabi sredstava.» Pred-
sjednik IEC-a dr. Klaus Wucherer u svojemu obraćanju 
prisutnima na sjednici Vijeća zahvalio je R. Amitu na nje-
govu uspješnom vođenju IEC-a te istaknuo da je novi taj-
nik čovjek iz industrije te zamolio prisutne da mu daju 
čvrstu potporu u provedbi Masterplana.


